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MUNKATÁRSUNKTÓL 

A Magyar Rádió Szegedi Stúdiója és a temesvári Rá-
dió öt évvel ezelőtt, 1997 márciusában indította el 
Európa hullámhosszán címmel közös, kétnyelvű eu-
rorégiós műsorát, amelyhez tavaly a szabadkai rádió 
is csatlakozott. Az évforduló alkalmából tegnap a sze-
gedi stúdióban sajtótájékoztatón számoltak be a part-
nerrádiók vezetői az együttműködésük eredményé-
ről. Mint elhangzott: azzal, hogy pontos információ-
kat közvetített az európai és a regionáhs kapcsolatok-
ról, a műsor nagyban hozzájámlt a hármas határ tér-
ségében az eurorégiós folyamatok felerősítéséhez. Bot-

ka László, a megyei közgyűlés alelnöke úgy fogalma-
zott: az Európa hullámhosszán „a bizalom új minő-
ségét teremtette meg" a Duna-Körös-Maros-Tisza 
Eurorégióban. A műsort támogató Esély a Stabihtásért 
Közalapítvány kuratóriumának elnöke, Mécs László sze-
rint az elmúlt évszázad tanulsága, hogy a térségben a 
konfliktusok megoldása csak békés, demokratikus 
úton történhet. Varga Zoltán szegedi stúdióvezető el-
mondta: ennek a gondolatnak a jegyében készülhet a 
jövőben már három nyelven - magyarul, románul és 
szerbül - a műsor, amit középhullámon is szeretnének 
sugározni. Az Európa hullámhosszán támogatására egy 
alapítvány létrehozását is tervezik Szegeden. 

Háromnyelvű rádióműsor a hármas határ mentén 

Európa hullámhosszán Ki megy a Parlamentbe? 

Pető Iván a kormány 
törvénysértéseiről 

A városé 
a ruhagyár 
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Tűrhetetlen és megengedhetet-
len, hogy a Fidesz-MPP közpén-
zekből finanszírozza a saját kam-
pányát - fogalmazott Pető Iván, a 
Szabad Demokraták Szövetségé-
nek országos ügyvivője a párt teg-
napi tájékoztatóján. A politikus 
számos konkrét példával támasz-
totta alá a legnagyobb kormány-
zópárt által elkövetett törvény-
sértéseket. 

Pető Iván egyúttal felhívta a vá-
lasztók figyelmét arra, hogy ápri-

lisban a tettek és ne a szavak alap-
ján adják le voksaikat, hiszen az 
ország számos területén nem ér-
zékelhető az a fejlődés, amit a 
kormány képviselői oly gyakran 
emlegetnek. A szabad demokrata 
ügyvivő kijelentette: pártja nem 
száll be az ígérgetési versenybe, 
gazdasági programjuk két hangsú-
lyozott tényezője a megvalósítan-
dó adóreform, valamint a szak-
képzett munkaerő megbecsülését 
biztosító diplomás-minimálbér, 
ami a mindenkori minimálbér 
duplája. 

Megszületett a döntés a felszámo-
lás alatt álló Szegedi Ruhagyár sor-
sáról, ám ennek írásbeli megerősí-
tése csak hétfőn várható. 

Információink szerint a hitelezői 
választmány tegnapi ülésén elfo-
gadta a szegedi önkormányzat ál-
tal létrehozott konzorcium, a "Irif-
lex Kft. ajánlatát, a feltételekben 
szóban megállapodtak a felek, ám 
a részletek még nem ismeretesek. 
Az eredményhirdetésre hétfőn ke-
rül sor, ekkor munkásgyűlésen a 
dolgozókat is tájékoztatják. 

A Csillag tértől a dómig lehet karikázni 

Hosszabbodik a bicikliút 
Április végére elkészül a Csillag teret és Szent György teret összekö-
tő kerékpárút, így biciklisáv vezet majd Felsővárostól egészen a Dóm 
térig. A Szilién sugárúton védett gyalogátkelőhelyeket építenek. 

Kiásták a Római körúti kerékpárút 
alapjait, s épülnek a Szilléri su-
gárúti biciküsávot keresztező gya-
logátkelőhelyek is. A szegedi kerék-
párút-hálózat bővítése március 
második hetében kezdődött. A 
most készülő, 1300 méter hosszú 
szakasz a Szent György teret és a 
Csillag teret köti össze. Az építés 
költsége 19 milhó forint. 

A József Attila sugárút Szent 
György tér és Nagykörút közötti ré-
szén a jelenlegi járdaszegélyen kí-
vül alakítják ki a kerekezők közle-
kedősávját, amelyet átvezetnek a 
kereszteződés túloldalára. A bicik-

liút a Római körút páros oldalán 
fut tovább, majd „befordul" a Szil-
léri sugárút Hajós utcai oldalára, s 
halad egészen a Csillag térig. 

A Szilléri sugárúton az útfelület 
jobb beosztásával alakítják ki a ke-
rékpárutat. A sugárút Tabán utca 
felőli oldalának szélső sávját ugyan-
is eddig túlméretezett parkolóként 
használták az autósok. A gépjár-
művezetők megnyugtatására gyor-
san leszögezzük: a várakozóhelye-
ket nem szüntetik meg a 2 méter 
széles kerékpárút építése miatt: 
csupán keskenyebbre szabják a sá-
vokat, a korábbinál jobban kihasz-

nálva az útfelületet. A Hajós utca, 
Fecske utca és Retek utca keresz-
teződésében terelőszigetekkel vé-
dett gyalogátkelőhelyeket építe-
nek. A munka befejeztével a bicik-
bsták a Csillag tértől a Retek utca 
és a Szilléri sugárút felől egyaránt 
védett sávban juthatnak el egé-
szen a Dóm térig. 

A tervek szerint a közeljövőben 
tovább bővül a jelenleg mintegy 
30 kilométer hosszú szegedi kerék-
párút-hálózat. A Csongrádi su-
gárút Szent István tér és Rózsa ut-
ca közti részén 1800 méter, a Dóm 
tér és Dugonics tér között 450 mé-
ter, Kecskéstelep és Szentmihály 
között 1300 méter, a Belvárosi hí-
don 700 méter hosszú bicikliút épül. 

NY. P. 

Védett gyalogátkelők is készülnek a Szilléri sugárúton. Fotó: Miskolczi Róbert 

Képviselőjelöltek és közönségük. 

Egyetlen rossz ízű jelzőt sem mondtak a mikrofon-
ba - sem az újszegedi képviselőjelöltek, sem a kö-
zönségük a tegnapi lakossági fórumon, a hangu-
lat mégsem a jelenlegi kormány melletti szimpá-
tiát tükrözte. 

A Bálint Sándor művelődési házban megszervezett vá-
lasztási eszmecserére csak a MIÉP képviselőjelöltje, 
Tárkány István nem tudott eljönni, de pártjának 
egyik jelenlevő, fiatal képviselője azért megvédte a MI-
ÉP-et, mondván, igaztalanul vádolja egy hozzászóló 
azzal, hogy vissza akarná állítani Magyarország Tri-
anon előtti határait. Csongrád megye 1. számú vá-
lasztókerületének jelenlegi képviselőjét, Rákos Ti-
bort (Fidesz-MPP) viszont legfőbb riválisa, a szocia-
lista párti Újhelyi István védte meg, aki egyébként a 
politikában ritka béke és a kívánatos szájíz elősegí-
tése végett ajándékot is hozott társainak - egy tál kép-
viselőfánkot. 

Rákos, mint maga is ehsmerte, nehéz helyzetben 
volt a fórumon. A hét jelenlevő jelölt bemutatkozá-
sa után ugyanis nem sok jó szó hangzott el a Fidesz-
kormány négyéves ténykedéséről. Takács János pél-
dául fölemlegette a közbeszerzés nélküli autópálya-
építést, a különleges képességű (láthatatlan) Kaya 
Ibrahimot, a főtisztviselők kinevezése körüli ano-
máhákat és mintegy összefoglalásként idézte Tor-
gyán Józsefet: „Tolvaj kormány!" Mire Újhelyi kije-
lentette, egyebek mellett azért kell leváltani a mos-
tani kormányt, mert tisztességből megbukott, ez 
azonban nem jelenti azt, hogy a Fideszben minden-
ki tisztességtelen lenne. Ő például jól ismeri Rákos 

Fotó: Miskolczi Róbert 

Tibort, aki a kivételek között foglal helyet, hiszen meg-
őrizte tisztességét. A szocialisták demokratikus for-
dulatot akarnak, a bűnösöket felelősségre vonják, le-
gyenek bármelyik pártban vagy holdudvarban, ám kor-
mányra kerülve nem fognak boszorkányüldözésbe. 

Lévay Endre kisgazdapárti jelölt megszólítva érez-
te magát és kijelentette, pártelnökének ami a szívén, 
az a száján, s az ominózus mondatot a tolvaj kormány-
ról azért mondta, mert - igaz. A közönség - közel szá-
zan - soraiban többen szükségét érezték, hogy Rákos 
Tibort a személyének szóló rokonszenvükről bizto-
sítsák, ám ez nem akadályozta őket a Fidesz-kor-
mány kemény bírálatában. A kisebb pártok iránti 
szimpátia keltésében leginkább három jelölt jeleske-
dett, az Újszegeden is nagyon népszerű Molnár Gyu-
la, a Centrum színeiben induló „zöld" zenész, bio-
lógus és környezetvédő, Kormos Tibor, az ex szege-
di színigazgató, aki az SZDSZ jelöltje és Apáti Sán-
dor, aki a szociáldemokrata pártot képviselte. Legke-
vesebbet a munkáspárti Zsivity Demeter beszélt, de 
akkor ingyenes oktatást, ingyenes orvosi ellátást és 
a nyugdíjkorhatár visszaállítását ígérte. A közönsé-
get leginkább a nyugdíjasok helyzete érdekelte, a leg-
többször az Országimázs Központ és működése ítél-
tetett el és a Fidesz-politikusok „lekezelő modora". 
Ez utóbbiról Újhelyi Istvánnak egy dakota közmon-
dás jutott eszébe: „Attól, hogy eltakarod, még nem 
vagy nagyobb a Napnál". 

A beszélgetést Kiss Ernő, a művelődési ház igazga-
tója vezette, példás szigorral őrködve az „időtényező" 
és a tárgyszerű hangvétel betartásán. 

S. E. 

Újra Berta 
a dékán 
Újabb három évre Berta Árpádot 
választották a Szegedi Tudomány-
egyetem Bölcsészettudományi Ka-
rának dékánjává az intézmény ta-
nácsának tegnapi ülésén. A nyel-
vészprofesszor 1999 júliusától ve-
zeti a kart, és mandátuma ez év jú-
nius végén jár le. A következő há-
rom évre vonatkozó tervei között 
a nyelvészprofesszor kiemelte a 
régóta helyhiánnyal küszködő in-
tézmény nyáron kezdődő átalakí-
tását. Az épület pincéiben fény-
másoló szalont, melegkonyhát, bü-
fét, írószer- és könyvesboltot hoz-
nak létre. A tetőtér beépítésével 
38 kétszemélyes munkaszobát ala-
kítanak ki az oktatók számára. Az 
épület négy udvara közül kettő fö-
lé tetőt húznak, és alatta minden 
emeleten zsibongót építenek ki. 

H . S Z . 

Tanácskozás a császármetszésről 
Szülés császármetszéssel a fő témája a Szülé-
szeti Perinatológiai és Aneszteziológia Társa-
ság mai, szegedi kongresszusának, amit az 
MTA Biológiai Központidban rendeznek. A 
mintegy 400 résztvevő között szülészek, alta-
tóorvosok, újszülöttekkel foglalkozó gyermek-
gyógyászok és jogászok lesznek. 

A tudományos tanácskozás fő témájának az 
ad aktualitást, hogy az utóbbi időben emelke-
dik a császármetszések száma, aminek okát 
nehéz megmondani, de közrejátszik az is: a 

nők a későbbi nőgyógyászati problémák elke-
rülése érdekében, illetve a magzat egészségé-
ért való aggódás miatt gyakrabban kérik, hogy 
császármetszéssel segítsék világra gyermekü-
ket. 

A szegedi nőgyógyászati klinika igazgató 
professzora, Pál Attila ugyanakkor azt mond-
ja: a szülészorvosok nem szívesen vállalkoz-
nak orvosi indok nélkül császármetszésre, 
mert ez a módszer nem kevés veszéllyel jár: 
az anyai halálozás 16-szor, a méheltávolítás 

10-szer gyakoribb a császárnál, mint „nor-
mál" szülésnél. Császármetszéskor bekövet-
kezhet nagy vérzés, s könnyebb a fertőződés 
veszélye - állítja a professzor. A szülészek fő 
szempontja, amikor mérlegelik a császármet-
szés lehetőségét, hogy a magzat milyen álla-
potban van az anyaméhben, illetve az, hogy 
az anya medencéje és a magzat mérete között 
nagy-e a különbség. Vannak olyan esetek, 
amikor viszont szakmailag kötelező elvégez-
ni a császármetszést. 

Egymilliós kárt okoztak a pusztító lángok 

Kiégett lakásában 
töltötte az éjszakát 
Még nem fejeződtek be a vizsgá-
latok, így a szakér tők tegnap 
még nem tudták megmondani , 
hogy mitől gyulladt ki Szege-
den, a Hon t Ferenc utcai pa-
nelházban egy első emeleti la-
kás. 

Mint azt megírtuk: szerda reg-
gel a tűzoltóknak több mint egy 
óráig tartott, míg eloltották a la-
kástüzet a Hont Ferenc utca Sb-
ben. A lakás előszobája kiégett, 
közben a pánikba esett lakók 
közül többen p izsamában és 
hálóingben menekültek az utcá-
ra. 

Révész János tíizvizsgáló el-
mondta , több oka is lehet a 
tüz keletkezésének. - Elképzel-
hető, hogy amikor munkába in-
dult a tulajdonos, a cigarettájából 
kieső parázs lobbantotta lángra a 
lakásban felhalmozott ruhane-
müket. Számos körülmény köz-
rejátszhatott a tűz keletkezésé-
ben, a szándékosság azonban ki-
zárható - fogalmazott a szakem-
ber. 

A lakás szinte lakhatat lanná 
vált, az előszoba teljesen kiégett, 
a bejárati ajtó szintén, de még az 
erkélyajtó kerete is kiszakadt, az 
ablakok pedig kitörtek. A panel-
ház közös képviselője, Gondi Ár-
pád szerdán már „szerzett" ú j aj-

tót, így az éjszakát a kiégett lakás-
ban tölthette F. András, aki nem 
akart á tmenet i szálláson alud-
ni. 

A szerencsétlenül járt férfi sza-
badságot vett ki, hogy ki tudja 
takarítani a részben kiégett in-
gatlant. Ám, mivel F. András rok-
kant, közlekedni is csak mankó 
segítségével tud, egyedül nehe-
zen boldogul. - A legnagyobb baj, 
hogy a ruháim is megégtek, alig 
maradt valami, amit felvehetnék 
- mondta a férfi. 

"tegnap délután a közös képvi-
selő segítségével elkezdték kipa-
kolni a megégett lakást. - Ha én 
nem csinálom meg, nem segítek 
neki, akkor senki más - fogal-
mazott Gondi Árpád, aki isme-
rősei és barátai segítségével tá-
volítja el a szénné égett romo-
kat. 

Különböző karitatív szerveze-
tek ruhaneműt és háztartási esz-
közöket a jánlo t tak föl, a Szo-
ciális Iroda pedig valószínűleg 
egyszeri gyorssegélyt nyújt F. And-
rásnak. A lakás nem volt biztosít-
va. A közös képviselő a tűz által 
okozott kárt mintegy egymillió 
forintra becsüli. Azt, hogy a lakás 
tulajdonosa ezt az összeget hon-
nan fogja előteremteni, még sen-
ki sem tudja. 

A. T. J. 


